
Forsvarsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 15. juni 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Spørgsmål 92

Idet, der henvises til, at Center For Beredskabskommunikation forventes at

indlede et udbud af beredskabernes kommunikationsnetværk i løbet af 2018,

bedes ministeren besvare følgende:

a. Kan ministeren oplyse tidsplanen for det kommende udbud af sikkerheds-

nettet (SINE)?

b. Kan ministeren oplyse, om Tetra også i det kommende udbud stadig vil væ-

re rygraden i kommunikationsplatformen?

c. Er ministeren enig i, at det er nødvendigt, at vi i Danmark - i lighed med

flere andre europæiske lande som f.eks. Belgien, og Finland – prioriterer mu-

ligheden for gradvist at indføre adgang til mobile bredbåndstjenester via LTE i

radiosystemet, samtidig med at det eksisterende Tetra-system moderniseres?

d. Hvordan vil ministeren sikre et frit og åbent udbud for SINE, når TETRA fre-

kvenserne i dag ligger ved den nuværende operatør frem til 2026, men kon-

trakten med den nuværende operatør udløber i 2020?

e. Danmark er det eneste europæiske land, hvor staten ikke selv ejer nettet.

Er ministeren enig i, at det ud fra sikkerhedspolitiske hensyn er afgørende, at

ejerskabet føres tilbage til staten, og at det alene er opgaven med at etablere

og drive nettet, der udbydes?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susanne Eilersen (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Susanne.Eilersen@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Jan Johansen

næstformand
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